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Taustatiedot
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1. Asutko suunnittelualueen läheisyydessä?
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2. Kuinka usein käyt alueella? Vastaa sen mukaan, 
mikä alla esitetyistä vastausvaihtoehdoista kuvaa 
parhaiten alueen käyttöaktiivisuuttasi.

Karttakysely oli avoinna 1.-15.3.2023. 
Vastauksia saatiin yhteensä 186



Taustatiedot
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3. Mihin käytät aluetta? Voit valita useamman 
vaihtoehdon ja myös lisätä oman vastauksesi.

Johonkin muuhun, mihin?

• virkistykseen, luonnossa liikkumiseen ja nauttimiseen 
• eläinten tarkkailuun
• kävelyreittinä paikasta toiseen
• urheiluun
• työskentelyyn
• rentoutumiseen ja inspiroitumiseen
• valokuvaukseen ja maalaamiseen



Reitit
Alueen nykyisiä reittejä säilytetään mahdollisimman paljon. Nykyisten reittien lisäksi 
suunnittelualueelle on suunniteltu uusia reittejä, kuten kävelyn ja pyöräilyn laatureitti baana.



Vastaukset reiteistä
Vastausvaihtoehdot

Hyvä reitti

Muutettava reitti

Poistettava reitti



Länsibaana
Vastausten jakauma reiteistä Yleisiä huomioita

• Baanan toivotaan noudattavan mahdollisimman 
paljon alueen nykyistä reitistöä.

• Alueen luonnonmukaisuus toivotaan säilytettävän.
• Baanan ei toivota olevan tarpeettoman leveä.
• Useissa kommenteissa baanan koetaan kulkevan 

liian lähellä asutusta ja suunniteltuja 
leikkipaikkatoimintoja.

• Baanan pintamateriaalin toivotaan olevan muuta 
kuin asfalttia, esimerkiksi kivituhkapinta tai muu 
luonnonmukaisempi materiaali.

• Vastauksissa esitetään valaistus- ja 
kunnostustarpeita alueen reiteille.

• Valaistusratkaisuissa toivotaan huomioitavan 
eläimet, kuten liito-oravat.

• Huomioita tehtiin myös eläinhavainnoista ja 
ekologisista yhteyksistä.
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hyvä muutettava poistettava



Länsibaanan linjaus

Huomioita:
• Linjausvaihtoehtoja kommentoineista vastaajista 

vaihtoehto 2B on selvästi mieluisampi. Linjausta on 
perusteltu tasaisemmalla maastolla ja läheisemmällä 
sijainnilla viljelypalstoihin nähden.

• Jakson 2A katsotaan toimivan hyvin 
luonnonmukaisena virkistysreittinä.



Länsibaanan linjaus

Huomioita:
• Baanan jaksot 4 ja 5 keräsivät eniten ”poistettava 

reitti” –merkintöjä, mutta myös ”hyvä reitti” –
merkintöjä.

• Useissa kommenteissa toivotaan baanan kulkevan 
Kaitaan urheilukentän toiselta puolelta (länsipuolelta). 
Vaihtoehtoista ratkaisua on perusteltu mm. 
saavutettavuudella ja rakentamiskustannuksilla.

• Kaitaan urheilukentän ja Norppakujan välinen osuus 
toivotaan säilytettävän luonnontilaisena.



Uusi puistoreitti
Uudella puistoreitillä tarkoitetaan pohjois-
eteläsuuntaista puistoreittiyhteyttä, joka kulkee 
nykyiseltä reitiltä (konseptissa baana) Länsimetron 
kuilurakennuksen ohi Sammentielle 

Huomioita:
• Reitti on kerännyt 16 kappaletta ”poistettava reitti” –

merkintää, eikä yhtään ”hyvä reitti” –merkintää.
• Kommenteissa:

• reitin koetaan tulevan liian lähelle asutusta.
• reittiä pidetään tarpeettomana, sillä sen 

läheisyydessä on jo useita saman suuntaisia 
reittejä, jotka koetaan riittäviksi.

• kerrotaan alueen maaperän olevan savista ja 
maan alla kulkevan tonttien vesi- ja 
viemärijohtoja, jotka olisivat vaarassa 
vaurioitua rakentamisessa.

• kerrotaan, että puistoreitillä liikkuu paljon 
eläimiä meren suuntaan.

• koetaan, että reitti heikentää näkymää 
omakotitaloalueelta puistoon.



Reittien valaistus

Huomioita
• Kaikkia reittejä ei ole tarpeen valaista alueen 

luonnonmukaisuuden säilyttämiseksi.

Lisävalaistusta kaipaavat reitit:
• Iivisniemen urheilukentän ja koulun välinen alue.
• Iivisniemen puiston itäinen raitti.
• Viljelypalstojen eteläpuolella kulkeva nykyinen reitti.
• Baanan jaksosta 2A haarautuva olemassa oleva 

reitti P-alueelle.
• Koira-aitauksen eteläpuolen olemassa olevat reitit 

urheilukentälle ja merelle.

Muita valaistushuomioita:
• Uudelle liikuntatoimintojen alueelle toivotaan 

valaistusta.



Toiminnot
Pääosa alueen nykyisistä toiminnoista säilytetään ja esitetään perusparannettaviksi. Alueelle 
on esitetty myös uusia toimintoja tai nykyisien toimintojen laajentamista. Toimintojen 
yhteyteen istutetaan myös puita ja pensaita, joilla toimintoja rajataan.



Vastaukset toiminnoista
Vastausvaihtoehdot

Hyvä toiminto

Muutettava toiminto

Poistettava toiminto



Toiminnot

Vastausten jakauma toiminnoista Huomioita:
• Leikkipuistoja käytetään paljon, joten on hyvä, että ne säilyvät 

alueella.
• Toimintoja toivotaan monipuolisesti eri-ikäisille lapsille ja 

aikuisille. Vastauksissa saatiin ehdotuksia leikkivälineisiin, 
kalusteisiin ja liikuntavarusteisiin.

• Puistoaukion läheisyyteen piknikpöydät ja myyntikoju, kuten 
jäätelökioski ovat toivottuja.

• Kasvillisuuden osalta mainitaan vuorimännyt, viinimarja- ja 
hortensiapensaat, kirsikkapuut pääosin avoimena nurmialueena 
kehitettävän alueen ja liikuntatoimintojen alueen läheisyydessä. 
Syreenejä toivottiin istutettavan Iivisniemenpuistoon.

• Viljelypalsta-alue on tärkeä, aluetta monipuolistava elementti.
• Koira-aitausta pidetään tärkeänä, penkkejä ja katosta 

ehdotetaan rakennettavan alueen viereen.
• Iivisniemen urheilukentän tekonurmi sai kommentteja puolesta 

ja vastaan. Mahdollisuus luistelukenttään toivotaan säilyvän.
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8 %

hyvä muutettava poistettava



Muut huomiot

Muutamia poimintoja avoimista palautteista:
• Koirapuiston pohjoispuolella on havaittu paljon 

jättipalsamia (haitallinen vieraslaji).
• Luonnon monimuotoisuuden toivotaan säilyvän 

alueella ja Rajaojan kunnostusta toivotaan.
• Turvallisuuteen liittyviä huomioita esim. Rajaojan 

ylityskohdat tulee olla mahdollisimman turvallisesti 
ja esteettömästi toteutettuja.

• Talvikunnossapitoon toivotaan kiinnitettävän 
huomiota Iivisniemen kentän läheisyydessä.

Avointa palautetta saatiin karttakyselystä yhteensä 
36 kappaletta.

Karttakyselyn aukioloaikana saatiin palautetta myös 
sähköpostitse koskien mm. 
- Baanahanketta (vastustuksen ilmaiseminen hanketta 

koskien)
- Konseptiluonnoksessa esitetyn baanan osajaksojen 4 ja 5 

linjauksen muuttamista (viittaus aikanaan Kaitaa-Iivisniemi 
osayleiskaavatyötä varten laadittuun vetoomukseen 
koskien pyörätielinjausta Kaitaan koulun kentän takaa ja 
koulun PY-alueen laajentamista viheralueen V 
kustannuksella).

- Vastustusta konseptiluonnoksessa esitettyyn uuteen 
puistoreittiin liittyen

- Kiitosta asukkaitten kuulemisesta ja 
vaikutusmahdollisuuksista

- Tiedotusta ja suunnitelmamateriaaleja toivottiin tehtävän 
myös englanninkielisenä

- Konseptin sisältö pääasiassa hyvä



Konseptin viimeistely
Kiitämme kaikkia kyselyyn vastanneita hyvistä huomioista ja kehitysehdotuksista. Kyselyvastaukset on 
käsitelty yhdessä suunnitteluryhmän kanssa ja ne pyritään huomioimaan mahdollisimman hyvin 
konseptisuunnitelman viimeistelyssä. 

Lopullinen suunnitteluratkaisu on monen tekijän summa, ja eniten huomioita keränneet asiat saavat 
suuremman painoarvon. Esimerkiksi paljon kielteisiä, eikä lainkaan myönteisiä vastauksia kerännyt uusi 
puistoreitti jätetään suunnitelmasta pois. Uudella puistoreitillä tarkoitetaan tässä yhteydessä konseptissa 
esitettyä pohjois-eteläsuuntaista puistoreittiyhteyttä, joka kulkee nykyiseltä reitiltä (konseptissa baana) 
Länsimetron kuilurakennuksen ohi Sammentielle. 

Baanan linjaus keräsi karttakyselyssä paljon kommentteja. Koska baana pohjautuu sekä Kaitaa-
Iivisniemen osayleiskaavaan että Espoon teknisen lautakunnan hyväksymään Espoon pääpyöräreittien 
toteutusohjelmaan ja yhteydellä on seudullinen tarve, on linjaus päätetty pitää suunnitelmassa edelleen 
mukana.

Kaitaan ja Iivisniemen alueelle laadittava viheralueiden konsepti valmistuu syksyllä ja se tulee toimimaan 
runkona alueen kehittämiselle ja suunnittelutyölle tulevaisuudessa.
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